

Title (en)
Strip line coupling arrangement.

Title (de)
Streifenleitungskoppler.

Title (fr)
Coupleur à lignes à bandes.

Publication
EP 0302479 A1 19890208 (DE)

Application
EP 88112654 A 19880803

Priority
DE 3726237 A 19870806

Abstract (en)

The invention relates to a stripline coupling arrangement for integrated radio-frequency circuits, in which a plurality of coupled striplines running closely adjacent to one another, in the form of a spiral, are mounted on a dielectric substrate (S1). Such a coupling arrangement structure has inadequate insulation, however, as a result of the different length of the spirally arranged conductor tracks. In order to improve the insulation, it is provided that the conductor tracks of the coupling arrangement are split into two coupling arrangement halves, whose conductor ends (11, 12, 13, 14) located in the inner region of the spirals are connected to one another such that the conductor ends of the one coupling arrangement half are joined in the sequence from the outer to the inner conductor track to the conductor ends of the other coupling arrangement half, in the sequence from the inner to the outer conductor track. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf einen Streifenleitungskoppler für integrierte Hochfrequenzschaltkreise, bei dem auf einem dielektrischen Substrat (S1) mehrere gekoppelte Streifenleitungen mit eng benachbartem Verlauf zueinander in Spiralförm aufgebracht sind. Eine solche Kopplerstruktur besitzt jedoch eine unzureichende Isolation, bedingt durch die unterschiedliche Länge der spiralförmig angeordneten Leiterbahnen. Zur Verbesserung der Isolation ist vorgesehen, daß die Leiterbahnen des Kopplers in zwei Kopplerhälften aufgeteilt sind, deren im Innenbereich der Spirale liegenden Leitungsenden (11, 12, 13, 14) derart miteinander verbunden sind, daß die Leitungsenden der einen Kopplerhälfte in der Reihenfolge von der äußeren zur inneren Leiterbahn mit den Leitungsenden der anderen Kopplerhälfte in der Reihenfolge von der inneren zur äußeren Leiterbahn zusammengeführt sind.

IPC 1-7

H01P 5/18

IPC 8 full level

H01P 5/18 (2006.01)

CPC (source: EP)

H01P 5/185 (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] US 3999150 A 19761221 - CARAGLIANO EDWARD S, et al
- [A] FR 95372 E 19700911 - THOMSON HOUSTON COMP FRANCAISE [FR]
- [A] EP 0014620 A1 19800820 - THOMSON CSF [FR]
- [A] US 4614922 A 19860930 - BAUMAN RALPH E [US], et al
- [A] DE 2457644 A1 19750703 - INST FUER NACHRICHTENTECHNIK
- [A] DE 1815205 A1 19690814 - IBM
- [A] DE 1215226 B 19660428 - SIEMENS AG
- [Y] IEEE TRANSACTIONS ON ELECTRON DEVICES, Band ED-30, Nr. 1, Januar 1983, Seiten 29-32, New York, US; M. KUMAR et al.: "Monolithic GaAs interdigitated couplers"

Cited by

DE19647315A1; DE19647315B4

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0302479 A1 19890208; EP 0302479 B1 19931103; AT E96944 T1 19931115; DE 3885370 D1 19931209

DOCDB simple family (application)

EP 88112654 A 19880803; AT 88112654 T 19880803; DE 3885370 T 19880803